
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 11. august 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 

983 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Martin Geertsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 983:  

” I Ugeskrift for Læger af 2. maj 2022 konkluderer Henning Bundgaard m.fl., at der 

bør øges kapacitet i landet lipidklinikker. En konklusion der genbekræfter Danske Re-

gioner rapport fra 2018 om ”Familiær Hyperkolesterolæmi”. Ministeren bedes rede-

gøre for, hvorvidt ministeren mener, der er behov for kapacitetsudvidelse. Ministeren 

bedes ydermere redegøre for, hvilke andre initiativer ministeren vurderer, der er be-

hov for at opspore og behandle folk med familiær hyperkolesterolæmi” 

 

Svar: 

Da der til brug for besvarelse af spørgsmålet skal indhentes bidrag fra Danske Regio-

ner og Sundhedsstyrelsen, er det desværre ikke muligt for mig at besvare spørgsmå-

let inden for fristen. Jeg forventer at kunne besvare spørgsmålet endeligt primo okto-

ber 2022. 
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